

## Launch of new foundation for the future of a better Ottawa

For immediate distribution

OTTAWA, May 17 2023 — Join us for the official launch of the Ottawa Architecture Foundation.

The Ottawa Architecture Foundation imagines a National Capital Region that thrives on beautiful, sustainable, healthy buildings, parks and places for people. A city where the public feels connected to the past and is engaged in creating the future.

Join us as we celebrate the launch of the Foundation and hear an inspiring talk by [Dr. Carolyn Whitzman](#) “Towards a Socially Just Architecture,” followed by a brief discussion.

Visit our [website](#) to learn more about the organization, join as a supporter or member and come to our launch on Friday June 7, 2024, at [3 Brewers Brasserie](#), 240 Sparks Street, Ottawa.

Attendance is limited, please [RSVP!](#)

### About the OAF

The Ottawa Architecture Foundation is a public-facing organization dedicated to fostering conversations about architecture, design, and the built and natural environments. The OAF aims to stimulate inclusive conversations about architecture, improve design literacy and create a positive design culture in the National Capital Region.

Our governance and advisory boards are made up of architects, urban designers, landscape architects, planners, academics, writers, and critics who are committed to our vision. Please visit the website for more information about the Boards.

Our goals include:

- Host film screenings and collaborate with local festivals on creative projects, showcasing Ottawa’s role in creative culture;
- Develop and support guided and self-guided tours of Ottawa in partnership with [Ottawa Tourism](#);
- Host public discussions and panels on diverse topics including planning, urban and design heritage preservation in partnership with other organizations;
- Introduce sustainable urbanism summer camps to Ottawa through [No.9 Imagine My Sustainable Community](#);
- Collaborate with allied organizations such as the [Ottawa Regional Society of Architects](#), [Heritage Ottawa](#), [Vivre en Ville](#) and others to reinforce broad messaging about the important role the built environment plays in the lives of people;
- Foster design literacy and enhance public understanding of the built environment to create a positive, engaging and forward-looking design culture.

## Lancement d'une nouvelle fondation pour l'avenir d'un meilleur Ottawa

Pour diffusion immédiate

OTTAWA, 23 mai 2024 - Joignez-vous à nous pour le lancement officiel de la Fondation d'architecture d'Ottawa.

La Fondation d'architecture d'Ottawa imagine une région de la capitale nationale qui prospère grâce à des bâtiments, des parcs et des lieux magnifiques, durables et sains, où le public se sent lié au passé et participe à la création de l'avenir.

Joignez-vous à nous pour célébrer le lancement de la Fondation et écouter l'exposé inspirant de [Carolyn Whitzman](#) « Towards a Socially Just Architecture », suivi d'une brève discussion.

Visitez notre [site](#) pour en savoir plus sur l'organisation, adhérez en tant que supporter ou membre et venez à notre événement de lancement le vendredi 7 juin 2024, à la [3 Brewers Brasserie](#), 240 rue Sparks, Ottawa.

Le nombre de participants étant limité, veuillez [RSVP!](#)

### À propos de la FAO

La Fondation d'architecture d'Ottawa est un organisme public qui a pour mission de favoriser les échanges sur l'architecture, le design et les environnements bâtis et naturels. La FAO vise à stimuler des conversations inclusives sur l'architecture, à améliorer les connaissances en design et à créer une culture positive du design dans la région de la capitale nationale.

Notre conseil d'administration est composé d'architectes, d'urbanistes, d'architectes paysagistes, de planificateurs, d'universitaires, d'écrivains et de critiques qui adhèrent à notre vision. Veuillez consulter le site Web pour plus d'informations sur le conseil d'administration.

Nos objectifs sont les suivants :

- Accueillir des projections de films et collaborer avec des festivals locaux sur des projets créatifs, mettant en valeur le rôle d'Ottawa dans la culture créative;
- Développer et soutenir des visites guidées et autoguidées d'Ottawa en partenariat avec [Tourisme Ottawa](#);
- Organiser des discussions publiques et des panels sur divers sujets, notamment la planification, la conception urbaine et la préservation du patrimoine, en partenariat avec d'autres organisations;
- Organiser des camps d'été sur l'urbanisme durable à Ottawa par l'entremise du programme "[Imagine My Sustainable Community \(no 9\)](#)";
- Collaborer avec des organismes alliés tels que [Ottawa Regional Society of Architects](#), [Heritage Ottawa](#), [Vivre en Ville](#) et d'autres pour renforcer les messages généraux sur le rôle important que joue l'environnement bâti dans la vie des gens;
- Favoriser la connaissance de la conception et améliorer la compréhension de l'environnement bâti par le public afin de créer une culture de la conception positive, engageante et tournée vers l'avenir.